



The Minister of Energy opened “7th Middle East Non-Destructive Testing Conference & Exhibition”

On September 13, HE the Minister of Energy Dr. Abdul Hussain bin Ali Mirza, opened the 7th Middle East Non-Destructive Testing (NDT) Conference and Exhibition 2015 in the Kingdom of Bahrain. The opening ceremony was attended by a number of dignitaries and officials from the oil and gas industry, including researchers and engineers, from the global, Gulf and Bahraini companies.

The event was organized by the Bahrain Society of Engineers (BSE) in cooperation with the Saudi Arabian section of the American Society for Non-destructive Testing, supported by National Oil and Gas Authority (NOGA) and sponsored by a number of national, Gulf and international oil companies.

The conference also included 16 workshops attended by 600 participants from the Gulf and elsewhere this year to help NDT practitioners understand



application of tests in various work environments for developing the industry in a sustainable manner.

The Minister said: “the technical papers presented by researchers at the conference helped focus on future challenges to the oil and gas sector

in the Middle East and pave the way for increasingly profitable exploration activities throughout the region.”

More than 75 specialized international companies of 15 global and Gulf countries participated in the exhibition offered the latest in modern technology.

Signing memorandum of understanding to organize the “16th Middle East Corrosion Conference & Exhibition”

BSE and Dhahran Saudi Arabia Section, (NACE) West Asia & Africa area, signed a memorandum of understanding to organizing the 16th Corrosion Conference and Exhibition, which will be held under the patronage of HE Energy Minister Dr. Abdul Hussain bin Ali Mirza from 8-11 February 2016 at the Gulf Hotel in Bahrain.

The memo was signed by BSE president Eng. Masoud Ebrahim Al Hermi, and President of (NACE) Eng. Abdulla Al Ghamdi, and President of (NACE) – Dhahran Eng. Abdullah Al Dousiry.

Eng. Massoud Ibrahim Al Hermi predicted that 600 participants, from



the GCC region and the world, will participate in conference & exhibition. The conference will be supported

by major oil companies in the region such as Aramco Arabia Company and Bahrain National Oil “Bapco”



BSE held a definitions meeting to the initiatives of “Supreme Council for Women”

The Committee of General Activities organized a forum to introduce and shed light on the “Supreme Council for Women”, on Tuesday 29th Sep 2015 at BSE headquarters in Juffair.

Mrs. Huda Salman, an expert promotional and awareness programs at the Supreme Council for Women and Ms. Hind Ibrahim Alaiwi President awards and initiatives section of the Supreme Council for Women gave the presentation. They addressed

several topics including: highlight on the national plan for the advancement of Bahraini women, and the definition of the concept of integrating the needs of women, the principle of opportunity equality, the definition of programs, projects and activities of the Supreme Council for Women and the various areas of cooperation with the relevant authorities and the definition of prizes and initiatives provided by the Supreme Council for Women that.

Director of the activities Committee eng. Reem Al-Otaibi said: “we always keen to advance the members knowledge and skills, particularly women, through the technical present on important topics, events new regulations, new technology and systems that would be in the interest of engineers. The Society always sought to provide high value to members through all the activities conducted by BSE.



BSE organized an exhibition on “Heritage of Bahrain” for the first time

BSE organized the talent exhibition “heritage of Bahrain” for the first time on Saturday, 10th October 2015 in Hisham Shehabi Hall at BSE’s headquarters in Juffair. The exhibition was only for one day from ten o’clock in the morning until six in the evening.

The exhibition included a number of art works made by talented engineers in photography, painting, engineering projects, heritage, calligraphy and music.

President of BSE Engineer Massoud Ibrahim Al Hermi said: “Bahrain Society of Engineers has many talented engineers in various art fields. Through this exhibition, BSE keen to provided the environment and platform to encourage such talents.



وزير الطاقة يفتتح مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط للفحوصات الإلتلافية 2015



افتتح سعادة الدكتور عبدالحسين بن علي ميرزا وزير الطاقة يوم الأحد الموافق 13 سبتمبر 2015 فعاليات مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط السابع للفحوصات الإلتلافية 2015 بمركز الخليج الدولي للمؤتمرات بفندق الخليج بحضور عدد من كبار الشخصيات والمسؤولين بالشركات النفطية والصناعية بدول مجلس التعاون لدول الخليج العربية وعدد من الباحثين والمهنيين والمهندسين العالميين والمحليين.

ونظمت الجمعية هذا الحدث بالتعاون مع الجمعية الأمريكية للفحوصات الإلتلافية - فرع المملكة العربية السعودية بالتنسيق مع الهيئة الوطنية للنفط والغاز والذي يحظى برعاية عدد من الشركات النفطية والصناعية الوطنية والخليجية والعالمية.

وصاحب المؤتمر والمعرض 16 ورشة عمل لهذا العام والذي يشارك فيه أكثر من 600 مشارك من عدة دول عالمية وخليجية لمساعدة الممارسين في هذا المجال على فهم مدى أهمية تطبيق الفحوصات الإلتلافية في بيئات العمل المختلفة لتشكيل هذه الصناعة بطريقة مستدامة.

في هذا الشأن قال وزير الطاقة الدكتور

جمعية المهندسين البحرينية.

وقد شاركت في المعرض أكثر من 75 شركة عالمية متخصصة من 15 دولة عالمية وخليجية، والتي عرضت أحدث ما توصلت إليه التقنية الحديثة في مجال الفحوصات الإلتلافية.

عبدالحسين بن علي ميرزا: "بأن العديد من الأوراق الفنية المعروضة خلال جلسات هذا المؤتمر من قبل الباحثين ساعدت في التركيز على التحديات المستقبلية لقطاع النفط والغاز في منطقة الشرق الأوسط والخروج بحلول جديدة تمهد الطريق لأنشطة تنقيب مربحة على نحو متزايد في عموم المنطقة".

كما تحدث في الجلسة الافتتاحية السيد تيري كلاوسنج رئيس الجمعية الأمريكية للفحوصات الإلتلافية والسيد محمد الصالح رئيس المؤتمر والمهندس مسعود الهرمي رئيس

توقيع مذكرة تفاهم لتنظيم "مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط الـ 16 لتآكل المعادن"



وقعت كل من جمعية المهندسين البحرينية والجمعية الوطنية لمهندسي تآكل المعادن لغرب آسيا ومنطقة أفريقيا والجمعية الوطنية لمهندسي تآكل المعادن في المملكة العربية السعودية - فرع الظهران، مذكرة تفاهم بهدف تنظيم النسخة الـ 16 من مؤتمر ومعرض الشرق الأوسط لتآكل المعادن، والذي سيعقد تحت رعاية وزير الطاقة الدكتور عبدالحسين بن علي ميرزا في الفترة من 8 - 11 فبراير 2016 في فندق الخليج بمملكة البحرين.

وقع المذكرة كل من المهندس مسعود إبراهيم الهرمي رئيس جمعية المهندسين البحرينية، والمهندس عبدالله الغامدي رئيس الجمعية الوطنية لمهندسي تآكل المعادن لغرب آسيا

العربي وكافة أنحاء العالم، منوها الى أن المؤتمر يحظى بدعم كبريات الشركات النفطية في المنطقة، والتي على رأسها شركة أرامكو السعودية، وشركة نفط البحرين الوطنية "بابكو".

ومنطقة أفريقيا، والمهندس عبدالله الدوسري رئيس الجمعية الوطنية لمهندسي تآكل المعادن بالمملكة العربية السعودية - فرع الظهران.

وتوقع المهندس مسعود إبراهيم الهرمي أن يشارك هذا العام في هذا المؤتمر والمعرض حوالي 600 مشارك من منطقة الخليج

الجمعية تعقد لقاء تعريفياً بأهم مبادرات "المجلس الأعلى للمرأة"



ضمن فعاليات ملتقى الثلاثاء نظمت لجنة الأنشطة العامة بجمعية المهندسين البحرينية لقاء تعريفياً مع المجلس الأعلى للمرأة، وذلك مساء اليوم الثلاثاء الموافق 29 سبتمبر 2015، بقاعة المهندس هشام الشهابي بمقر الجمعية في الجفير.

وتحدثت في اللقاء الاستاذة هدى سلمان، خبيرة البرامج الترويجية والتوعوية بالمجلس الأعلى للمرأة، والسيدة هند إبراهيم العليوي رئيسة قسم الجوائز والمبادرات بالمجلس الأعلى للمرأة حيث تم تناول عدة محاور أبرزها: تسليط الضوء على الخطة الوطنية لنهوض المرأة البحرينية، والتعريف بمفهوم إدماج احتياجات المرأة ومبدأ تكافؤ الفرص، والتعريف ببرامج ومشاريع وأنشطة المجلس الأعلى للمرأة ومجالات التعاون مع مختلف الجهات ذات العلاقة، والتعريف بالجوائز والمبادرات التي يقدمها المجلس الأعلى للمرأة.

كافة سبل استفادة للمهندسات من الفرص التي ترى الجمعية من شأنها أن ترفع من قيمة ومستوى المهندسات وتسليط الضوء على جهودهم الكبيرة في خدمة وطنهم وذلك سواء كان بمبادرات خاصة من الجمعية وحدها أو بالتعاون مع جهات أخرى كما هو الحال اليوم مع المجلس الأعلى للمرأة.

إلى ذلك قالت مديرة لجنة الأنشطة العامة بجمعية المهندسين البحرينية، المهندسة ريم العتيبي: "تحرص الجمعية دائماً بالنهوض بأعضائها ولا سيما المرأة، وذلك من خلال توفير وتسليط الضوء على كل ما من شأنه أن يصب في مصلحة المهندسات والمهندسين البحرينيين، ولا سيما المرأة المهندسة، إذ تسعى الجمعية دائماً لتوفير

الجمعية تنظم معرض "تراث البحرين" للمرة الأولى



نظمت الجمعية معرض المواهب "تراث البحرين" للمرة الأولى، وذلك يوم السبت الموافق 10 أكتوبر 2015 بقاعة المهندس هشام الشهابي، في مقر الجمعية بالجفير واستمر المعرض ليوم واحد فقط من الساعة العاشرة صباحاً حتى السادسة مساءً.

ضم المعرض عدداً من الأعمال الفنية للمهندسين الموهوبين في العديد من المجالات الفنية أبرزها التصوير الفوتوغرافي، والرسم، والمشاريع الهندسية التراثية، والخط العربي، والموسيقى.

من جانبه قال رئيس جمعية المهندسين البحرينية المهندس مسعود إبراهيم الهرمي حول الموضوع: "تعد جمعية المهندسين البحرينية بالمواهب الهندسية العديدة والمتنوعة لدى المهندسين، وانطلاقاً من حرص الجمعية على تهيئة أجواء البيت

ومن المؤكد أن الجمعية ستستمر في تنظيمه في السنوات القادمة بسبب المشاركة الكبيرة التي حضي بها المعرض من قبل المهندسين الموهوبين الذين استجابوا للمشاركة في المعرض".

الواحد والعائلة الواحدة وبعيدا عن رسمية العمل، فقد وجدنا أنه من المهم أن يتم تسليط الضوء على جوانب أخرى من مواهب و ملكات لدى المهندسين من منتسبي وأعضاء الجمعية، ينطلق هذا المعرض للمرة الأولى،